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Plats och tid: Södra vägen 5, Lokal Respekt, 2022-09-15 kl. 13.00-15.15
    
 
Beslutande:  För PRO  

Gun Yström, Per Meijer, Leif Gustavsson 
 
  För SPF 
  Ann-Margret Nilsson, Kerstin Uhrberg 
 
  För SKPF 
  Ann-Greta Bengtsson, Dagmar Luhanka 
 
  Förtroendevalda 

Jenny Axelsson, Rose-Marie Henriksson, Kenneth Mellåker 
 

Ersättare: Kerstin Johansson SPF, Bo Måbrink SKPF 
 
Övriga: Sergio Garay, Jeanette Hembring-Stjernström, Marinette Urell, 

Adrian Zhubi, Bajram Ukici, Gun-Britt Lydén 
  
 
 
Utses att justera: Gun Yström 
 
 
 
Sekreterare:  __________________________ Paragraf 27 - 35 
  Jeanette Hembring-Stjernström 
 
 
Ordförande:  __________________________ 
  Jenny Axelsson 
 
 
Justerande:  __________________________  
  Gun Yström 
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§ 27 
Mötets öppnande 
Ordförande Jenny Axelsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
Vi inleder mötet med att hedra minnet av Sven Henriksson (M). 
 
§ 28 
Godkännande av dagordning.  
Föreslagen dagordning godkändes med tillägg under övrigt; inkommen skrivelse från 
Kommunala pensionärsrådet.   
  
§ 29 
Val av justerare 
Gun Yström valdes till att justera dagens protokoll jämte mötets ordförande Jenny Axelsson.  
 
§ 30 
Föregående protokoll 
Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 31 
Lagen om valfrihetssystem, LOV (2008:962) avseende e-handelsbutiker med plock och 
packning av dagligvaror för hemtjänstkunder med bistånd i form av inköp i Halmstads 
kommun  
Marinette Urell, verksamhetschef för hemtjänsten, Bajram Ukici, projektanställd för e-handel 
och Adrian Zhubi, ekonom informerar om upphandlingar gällande e-handel.  
 
Bajram Ukici har fått en projektanställning på 6 månader för att vara förvaltningens 
koordinator i arbetet med E-handel inom hemtjänsten. Bajram kommer att fungera som ett 
stöd för transportföretaget, butiker  och våra hemtjänstgrupper i arbetet med E-handel.  
Bajram är placerad på kvalitets- och utvecklingsavdelningen med start den 5 september. 
 
Hemvårdsnämnden beslutade 2022-03-23 att ej förlänga avtalet med nuvarande leverantör 
Söndrum Stormarknad AB gällande e-handel av dagligvaror till kunder med biståndsbeslut 
som avser hjälp med inköp av dagligvaror. Avtalet gället till och med  2022-10-02. 
Förvaltningen fick i uppdrag av nämnden att undersöka en ny organisation som hanterar  
e-handel med beställning online och hemleverans som ger kund möjlighet att välja  
e-handelsbutik för inköp av dagligvaror. I Halmstads kommun har idag drygt 600 kunder 
biståndsbeslut för inköp av varor en gång per vecka. Av dessa har drygt 400 kunder valt att 
göra digitala inköp hos upphandlad leverantör som också ansvarar för hemtransporten till 
kund. Cirka 200 kunder behöver hjälp med både beställning och att ta emot varor vilket  
hemtjänstpersonalen är behjälplig med. Cirka 19000 personer som är över 65 år och äldre 
gör sina inköp själva.  
 
E-handel med hemleverans delas in i två delar: 

• Upphandling enligt lagen om valfrihetssystem, LOV – E-handelsbutik med plock och 
packning.  

• Upphandling enligt lagen om offentlig upphandling, LOU – Transport av varor.  
 
Upphandling enligt lagen om valfrihet, LOV 

• Ger möjlighet för den enskilde kunden att själv välja vilken avtalad e-handelsbutik de 
vill handla ifrån inom deras geografiska hemtjänstområde. Kund kan tidigast 3 
månader efter vald butik byta till annan. Högst 3 ggr/år.  

• Avtalet kan som tidigast tas i drift 2022-10-03.  
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• Den enskilde kunden betalar dagligvaror och eventuella plock- och packavgifter. 
Kommunen betalar för leveransen.  

 
Upphandling enligt lagen om offentlig upphandling, LOU 

• Upphandling har genomförts avseende transport av dagligvaror från leverantör inom 
valfrihetssystem avseende e-handelsbutiker med plock och packning av dagligvaror 
för hemtjänstkunder med bistånd i form av inköp i Halmstads kommun 

 
§ 32 
Information från Anhörigföreningen 
Gun-Britt Lydén, ordförande i Anhörigföreningen informerar om föreningens arbete.  
Anhörigföreningen i Halmstad är en ideell och stödjande förening, som företräder anhöriga 
och dess närstående i deras livssituation. Föreningen startade 2006 och Gun-Britt har varit 
delaktig sen 2009. Anhörigföreningen är en av 60 lokala föreningar som är anslutna till 
Anhörigas Riksförbund. Arbetet är ideellt men alla delar ett intresse för anhörigfrågor oavsett 
partipolitisk eller religiös tillhörighet. Anhöriga som stödjer och vårdar sina närstående är en 
stor resurs i vårt samhälle. Det finns 1,3 miljoner anhöriga i Sverige och som anhörig menas 
den som stöttar en medmänniska som behöver hjälp med sin vardag.   
 
Anhörigföreningen i Halmstad har som mål: 

• Att stödja anhöriga oavsett ålder, diagnos eller funktionsnedsättning hos den 
närstående och ta tillvara deras intresse. 

• Att vara opinionsbildare, remissinstans och informationsspridare.   
• Bekräfta människans lika värde.  

 
Anhörigföreningen har en bra samverkan med Halmstads kommun och Region Halland med 
regelbundna dialogmöten. Föreningen har även samverkan med kommunens anhörigstöd 
och gemensamt arbete med Högskolan i Halmstad vilket är oerhört värdefullt.  
 
Vad gör Anhörigföreningen: 

• Föreningen deltar i anhöriggrupper, föreläsningar och utbildningar.  
• Föreningen agerar utifrån ett anhörigperspektiv tillsammans med anhöriga och med 

god kunskap, bred erfarenhet, väcka till debatt, påverka, inspirera och visa vägen till 
dagens och framtidens anhörigstöd.  

• Föreningen ska vara en plattform för alla frågor som berör anhöriga och 
kännetecknas av god samverkan genom ömsesidiga dialoger med olika aktörer på 
alla nivåer inom området.  

 
Vad kan du göra? 

• Du kan via föreningen framföra dina synpunkter, diskutera, vara med och bilda 
opinion och påverka beslutsfattare.  

• Du kan vara med och skapa inflytande om framtidens utmaningar gällande vård och 
omsorg, boendeform mm.  

• Du kan komma med idéer och delta i arbetet med att ge anhöriga och närstående 
bättre livskvalitet.  

 
Det som är mindre känt är hur många människor som vårdar, hjälper eller stödjer sin 
närstående. Närstående är den som tar emot hjälp och stöd. Anhörig är den som ger vård, 
hjälp och stöd.  
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• 1,3 miljoner anhöriga ger omsorg till en medmänniska. De flesta anhöriga är kvinnor i 
yrkesverksam ålder.  

• 150 000 anhöriga tvingas gå ner i arbetstid eller säga upp sig. 
• 194 miljarder kr sparar anhörigas omsorg samhället varje år.  
• Anhöriga står för 75 % av all omsorg som utförs i hemmet.  
• 45 % av de samtal som inkommer till Anhörigas Riksförbund rör psykisk ohälsa. Det 

finns statistik på hur det under perioden med pandemi har påverkat.  
• 400 000 barn lever med 1 eller 2 föräldrar som lider av sjukdom, psykisk ohälsa eller 

missbruk. De barnen är också anhöriga vilket har varit väldigt svårt att förstå att så 
många barn har blivit vuxna i allt för tidig ålder.  

 
Anhöriga kan kontakta Anhörigföreningen för att få vägledning och veta vart de ska vända 
sig i olika frågor.  
 
Förvaltningschef Sergio Garay meddelar att vi inom hemvårdsförvaltningen har uppsökande 
verksamhet till alla 79 åringar. Men det kan vara så att vi inte når de anhöriga som vi 
behöver. Anhöriga spelar en jättestor roll idag och de kommer att vara ännu mera värdefulla 
framöver då denna insats gör att vårdinsatser från kommunen i form av biståndsinsatser kan 
senareläggas.  
 
Leif Gustavsson, PRO påtalar att det är få medborgare som vet vilken hjälp man kan få från 
kommunen.  
 
Sergio visar att det på hemsidan under rubriken Omsorg och stöd/Anhörig finns en hel del 
information för anhöriga om rådgivning och stöd, anhöriggrupper och aktiviteter, hjälp i 
vardagen och ekonomiskt stöd, stöd från andra och vart man kan vända sig.  
Anhörigstöd - Halmstads kommun 
 
Gun-Britt Lydén informerar om att det den 6 oktober kl. 13.00-16.30 i Klarasalen på 
Stadsbiblioteket kommer att vara en anhörigdag med diverse föreläsningar. Temat är: 
Utan anhöriga stannar Sverige! 
 
Kommunala pensionärsrådet önskar att anhörigombuden bjuds in till nästa möte för vidare 
information om vad kommunen kan erbjuda för hjälp och stöd till anhöriga.  
 
§ 33 
Information  
 
Hemvårdsnämndens beslut 220629 
 
Västersol uppsägning blockförhyrningsavtal 
 
Beslut 
1. Hemvårdsnämnden beslutar att säga upp blockförhyrningsavtalet för Västersol. 
 2. Hemvårdsnämnden beslutar att de kunder som står i kö enbart till Västersol ges möjlighet 
att behålla sina köpoäng och ställa sig i kö till ett annat äldrelägenhetshus.  
 
Ärendet 
Hyresavtalet som kommunen har med Rikshem har sagts upp för omförhandling vilket har 
föranlett en diskussion om uppsägning av hyreskontraktet. Efter det har en förhandling skett 
mellan Rikshem och kommunens Teknik och Fastighetsförvaltning. Genomförs denna 
uppsägning av avtalet så kommer Västersol inte fortsättningsvis vara en del av kommunens 
äldrelägenhetskoncept.  

https://www.halmstad.se/omsorgochstod/anhorig/anhorigstod.n825.html?mark=anh%C3%B6rigst%C3%B6d
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Detta innebär att Rikshem istället kommer att sköta hela hanteringen kring dessa lägenheter 
såsom uthyrning, drift och underhåll m.m. Beslutet avseende att hyresgästerna flyttas över till 
Rikshem träder i kraft från och med 2022-10-01. 
 
De kunder som främst kommer att beröras av denna förändring är de 11 personer som står i 
kö till enbart Västersol. Alla andra kunder i Halmstad direkts kö har även ansökt om andra 
boenden än Västersol och kommer att fortsätta att stå i kön till dessa. 
 
 
Statsbidrag 2022 till kommuner för äldreomsorg - teknik, kvalitet och effektivitet med 
den äldre i fokus 
 
Beslut 

1. Hemvårdsnämnden beslutar att för Halmstads kommun räkning rekvirera statsbidrag 
om 1 710 513 kronor för att satsa på utveckling genom digitalisering av 
äldreomsorgen. 

2. Hemvårdsnämnden beslutar att godkänna statsbidragets fördelning mellan kommunal 
och privat verksamhet.  

 
Ärendet 
Stimulansmedlen 2022 (utöver de som går till modellkommunerna) omfattar alltså totalt 167 
100 000 kronor, av vilka Halmstads kommun har möjlighet att rekvirera 1 710 513 kr.  
Rekvirerade medel får användas från och med den 1 januari till och med den 31 december 
2022. Kommunen ska senast den 31 mars 2023 redovisa till Kammarkollegiet hur medlen 
har använts. Om inte hela det rekvirerade beloppet har använts under perioden ska 
återstoden återbetalas. Användningen kommer att omfatta personalresurser, 
utredningsarbete, projektarbete och inköp/kostnader för digitala stöd och välfärdsteknik inom 
området. Medlen föreslås att fördelas enligt följande: 
Kommunal regi   1 381 513 kronor 
LOV särskilt boende              277 000 kronor 
LOV hemtjänst        52 000 kronor 
 
 
Statsbidrag för 2022 till kommuner i syfte att säkerställa en god vård och omsorg av 
äldre personer 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att ge hemvårdsförvaltningen i uppdrag att rekvirera Halmstads 
kommuns andel av statsbidraget, vilket motsvarar 41 358 189 kronor.  
 
Ärendet 
För Halmstads kommun avser bidraget 41 358 189 kronor. Bidraget kommer att tillfalla 
kommunstyrelsen då hemvårdsnämnden i årets budget istället erhållit en ramökning. Av 
bidraget kommer 6 mnkr att tillfalla de privata utförarna.  
Medlen får användas utifrån lokala behov i syfte att möjliggöra förbättringar och utveckling av 
verksamheten. Exempel på utvecklingsområden kan vara:  
- förbättrad arbetsmiljö och arbetsvillkor  
- arbete för personcentrerad vård och omsorg av personer med demenssjukdom  
- motverka ensamhet bland äldre  
- öka personalkontinuiteten  
- förbättra samverkan mellan socialtjänst och den kommunala och regionala hälso- och   
  sjukvården  
- förebygga smittspridning av covid-19  
- utveckla stöd till anhörigvårdare  
- utveckla informationssäkerheten och väldfärdstekniken inom äldreomsorgen 
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Statsbidrag för äldreomsorgslyftet 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att godkänna förslaget till fördelning av medel gällande 
statsbidraget äldreomsorgslyftet 2022.   
 
Ärendet 
Äldreomsorgslyftet syftar till att stärka kompetensen inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre genom att ny och befintlig personal får möjlighet att genomgå utbildning till 
vårdbiträde eller undersköterska på betald arbetstid.  
Kommunen har sedan hösten 2020 genomfört utbildningsinsatser inom ramen för 
äldreomsorgslyftet och flertalet medarbetare genomför idag utbildning inom denna ram. 
Medel för 2022 har rekvirerats efter beslut i tidigare ärende och förslaget på hur dessa ska 
fördelas är enligt följande: 
  
Hemsjukvård och förebyggande verksamhet 3 028 044 kronor 
Särskilt boende   8 382 511 kronor 
varav LOV    2 826 324 kronor 
Hemtjänst    6 203 797 kronor 
varav LOV    613 627 kronor 
  
Totalt    17 614 352 kronor 
 
 
Medicingivare i Hemvårdsförvaltningen 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden godkänner ett fortsatt användande av Medicingivare när nuvarande 
projekt avslutats 2022-08-31. 
 
Ärendet 
En Medicingivare är ett medicintekniskt hjälpmedel vilken laddas med patientens 
dosförpackade läkemedel (vanligen kallas dessa förpackningar dospåsar). Medicingivaren 
kan betraktas som ett låst läkemedelsskåp som med ljus- och ljudpåminnelse och som 
uppmärksammar patienten på när det är dags att ta sina läkemedel. En kamera inuti 
Medicingivaren läser av dospåsens information och dospåsen matas ut på de tider som 
läkemedlet är ordinerat. Om patienten inte tar dospåsen i utsatt tidsintervall låser 
Medicingivaren in dospåsen i ett separat fack och en larmkedja startas där sjuksköterska 
notifieras. Målgrupp för Medicingivare är patienter som är positiva till att ta sina läkemedel, 
men som behöver en påminnelse för att komma ihåg att ta dem. Både personal och patienter 
som använder Medicingivaren idag är fortsatt nöjda med Medicingivaren vilket framkommit i 
tidigare skriven slutrapport. 
 
 
Hemvårdsnämndens beslut 220824 
 
Uppföljning av samverkan gällande seniorlunch 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att förlänga konceptet seniorlunchen och samverkan med 
restaurangerna till och med 2024. 
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Ärendet 
Konceptet Seniorlunchen har följts upp genom enkätundersökning, dels riktad till de 
pågående aktörerna och dels till invånare. En fråga som ingått i enkäten riktad till 
restaurangerna har handlat om de vill fortsätta med seniorlunchen. Samtliga 10 restauranger 
har svarat ja.  Gällande enkätsvar från invånare – totalt 349 svar har inkommit av totalt 1000 
enkäter som lämnats till restaurangerna. Med hänsyn till den positiva responsen och den 
pandemi som pågått de senaste åren och därmed behov av att kommunen arbetar på olika 
sätt med att främja gemenskap tillsammans med andra aktörer i samhället för att minska 
ensamhet bland äldre bör konceptet förlängas. 
 
 
Remiss av förslag till Överenskommelse trygg och effektiv utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård  
 
Beslut 

1. Hemvårdsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att tillstyrka 
överenskommelsen Trygg och effektiv utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Halland 2022-2024.  

2. Hemvårdsnämnden anser att kontinuerlig uppföljning av överenskommelsen är av 
yttersta vikt för att fortsätta det fördjupade samarbetet som pågår mellan Region 
Halland och de halländska kommunerna kopplat till utskrivningsprocessen. I 
uppföljningen ska patienternas delaktighet ingå som ett led i den personcentrerade 
vården. Uppföljningen bör även innefatta en analys av effekterna av den nya 
föreslagna betalningsmodellen.  

 
Ärendet 
Region Halland har översänt förslag på ny överenskommelse om Trygg och effektiv 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Förslaget har tagits fram i samverkan mellan 
parterna. Målsättningen med överenskommelsen är att säkra en fortsatt trygg och effektiv 
utskrivningsprocess med ny ekonomisk betalningsmodell som främjar ett processinriktat 
arbetssätt och skapar incitament för effektivisering av processen. Överenskommelsens 
giltighetstid föreslås från 1 november 2022 till och med  
2024-12-31. Hemvårdsnämnden bedömer att överenskommelsen ska tillstyrkas. 
 
Heltid som norm 
Sergio Garay, förvaltningschef informerar om att de flesta äldreboenden nu har gått in i den 
nya arbetstidsmodellen. Det kan bli aktuellt med ytterligare justeringar avseende 
bemanningshandboken. Upplaga 6 gäller nu. Förvaltningen har gjort vad vi har kunnat för att 
implementera modellen på bästa sätt. Arbetstidsmodellen Heltid som norm kommer att 
utvärderas och redovisas för hemvårdsnämnden på sammanträdet i november 2022.  
 
Sommaren 2022 
Sergio Garay, förvaltningschef informerar om att sommaren har varit utmanande. Innan 
sommaren hade vi anställt 700 vikarier till verksamheterna. Heltid som norm hade införts på 
äldreboendena och det fanns många resurspass tillgängliga så det såg ut att bli en bra 
sommar. Men så blev det inte då det har varit en hög sjukfrånvaro bland personalen bland 
annat på grund av Covid -19.  
 
Det har varit ganska ansträngt på sjuksköterskesidan. Någon vecka hade verksamheten 
bara haft 40 % sjuksköterskor i tjänst. Mitt i sommaren kom nya regler på grund av en ökning 
av Covid -19. Personal med förkylningssymptom fick inte gå till jobbet förrän de var friska.  
Däremot har inte verksamheterna fler avvikelser i sommar i jämförelse med föregående år.  
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Introduktionen för nyanställda har i år förlängts då det är fler personer som inte har någon 
tidigare vårderfarenhet. Det blir färre färdiga undersköterskor som söker anställning hos oss. 
En annan svårighet är att det inte finns tillräckligt med personer som har körkort vilket 
behövs till framförallt hemtjänstens ytterområden.  
Inspel har lämnats till de som erbjuder vårdutbildningar att körkort ska ingå i utbildningen.  
Detta är en ekonomisk fråga.  
 
Ekonomi 2022-2023 
Sergio Garay, förvaltningschef informerar om att förvaltningen har sökt mycket riktade 
statsbidrag vilket gör att vi har en budget i balans 2022 samt 2023. Nästa år utökar vi med ett 
nytt korttidsboende och ett nytt äldreboende. 18 nya sjuksköterskor har anställts till 
äldreboenden och några till hemsjukvården samt korttidsverksamheten.  
Vi kommer att investera i fler smartare lösningar avseende toaletter, sängar, 
läkemedelsrobotar mm.  
 
Kö till äldrelägenheter 
Ljungblomman 6 
Nyhem 215 
Karl XI 398 
109:an 14 
Akvarellen 184 
Begonian 8 
Mossen 26 
Pålsbo 200 
Snöstorp 91 
Åled 18 
 
Totalt 1161 köplatser 
 
§ 34 
Övrigt 
Inkommen skrivelse från Kommunala pensionärsrådet, KPR gällande tillgång till 
lokaler för pensionärsverksamheten i Halmstad.  
Kommunala pensionärsrådet, KPR inkommer med en skrivelse gällande önskemål om att 
tillgängligheten till kommunens lokaler för pensionärsorganisationerna återställs till tidigare 
nivå, att en översyn görs för att se över möjligheten att öka antalet tillgängliga lokaler samt 
att det sker en ökning av det kommunala bidraget så att det täcker en större del av 
lokalkostnaderna. Hyra för lokaler har under de senaste åren ökat kraftigt för 
pensionärsorganisationerna. Pensionärsorganisationerna i Halmstad ser allvarligt på den 
minskade tillgängligheten på lokaler. KPR framhåller att det i ett längre perspektiv kan 
begränsa pensionärsorganisationernas verksamhet med svårigheter att göra den tillräckligt 
attraktiv.  
Ordföranden Jenny Axelsson föreslår att förvaltningen får i uppdrag att skriftligen svara på 
skrivelsen vilket godkänns av förvaltningschefen.  
 
Gun Yström, PRO informerar om att det finns rullstol att låna på bland annat Karl XI och 
Nyhems äldrelägenhetshus. Dock är rullstolarna inte placerade vid entrén. 
Verksamhetschefen för hemtjänsten får i uppdrag att återkomma med besked på var 
rullstolarna är placerade.  
 
§ 35 
Avslut 
Ordförande Jenny Axelsson tackar för dagens sammanträde och förklarar mötet för avslutat.  
Nästa sammanträde är den 20 oktober kl. 09.00 – 12.00, Södra vägen 5.   


